
افتتاح نمادين 
يا پايان 23 سال انتظار

سايه سنگين واگن هاى روسى 
بر صادرات خراسان رضوى

ماجراهاى كتابخانه مركزى مشهد قدس پيگيرى كرد 

 بر اســاس اعلام مديران قرار است در چند 
روز آينــده كتابخانه مركزى مشــهد افتتاح 
شود.شــنيدن اين خبر مايه خوشحالى تمام 
كسانى اســت كه دغدغه كتاب و كتابخوانى 
دارند و حتى شــهروندان عادى هم از اينكه 
مجموعه اى شكيل و بزرگ به زيرساخت هاى 

اين شهر افزوده شود...

يكــى از مقاصــد صادراتى خراســان رضوى 
كشــورهاى آسيانه ميانه اســت؛ اين درحالى 
است كه بخش عمده اين محصولات با استفاده 
از ناوگان ريلى راهى اين كشــورها مى شود.اما 
يكى از مشــكلات پيش روى صادركنندگان 
خراسان رضوى اين است كه ريل هاى راه آهن 
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موسيقى را از ابتذال نجات دهيد من هم كمك مى كنم
رئيس سازمان نظام پزشكى مشهد:

فعاليت 450 دستگاه 
ليزر درمانى زيرزمينى 

تهديدى جدى است

.......صفحه 3

آيت االله علم الهدى در ديدار با موسيقيدانان: 

.......صفحه 2

 در نامه اى به معاون رئيس جمهور

استاندار يك مصوبه 
شوراى شهر مشهد 

را لغو كرد

رئيس سازمان نظام پزشكى مشهد گفت: به لحاظ اهميت بالايى 
كه سلامت عمومى جامعه دارد، با هر گونه تخلف از سوى جامعه 
پزشكى بشدت برخورد مى شود.دكترعلى بيرجندى نژاد ديروز با 
بيان اين مطلب در نشســت خبرى، افزود: در سال گذشته كمى 
بيش از 550 فقره شــكايت از پزشكان ثبت شده است كه در اين 

آمار، حدود 40 درصد پزشكان محكوم شده اند...

 ابطال مصوبه شــوراى شهر مشهد در خصوص اخذ عوارض از 
گردشگران خارجى به فرماندارى مشهد اعلام شد.با پيگيرى هاى 
ســازمان ميراث فرهنگى، صنايع دستى و گردشگرى، ابطال 
مصوبه شــوراى اسلامى شهر مشهد، در خصوص اخذ عوارض 
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.......صفحه 2

چله 
پر شكوفه

 از فردا انقلاب اسلامى ايران با ورود به 40 سالگى اش 
ركــوردى بى نظير در تاريخ دنيا ثبت خواهد كرد. 
ركوردى كه خيلى از انقلاب هاى شــكل گرفته در 
سراسر اين كره خاكى حتى خوابش را هم نديدند و 
نتوانسته اند به آن نزديك شوند. حالا ايران اسلامى 
در آستانه بلوغ سياسى، اجتماعى و فرهنگى قرار 
دارد.انقلاب به چهلمين بهار رسيده و در اين سال ها 
هر سال ايران اسلامى شكوفاتر از پيش نمود پيدا 
كرده است. خراســان پهناور در سال هاى ابتدايى 
تا به كمركش چله انقلاب ســرزمينى وسيع بود 
با اقوام و فرهنگ هاى متعدد كه به ميزان وســعت 
و بزرگى اش اوايل انقلاب ســهمى بسيار بزرگ در 
دفاع از كيان ايرانمان داشت. آمار و ارقام رشادت ها 
و از خود گذشــتگى هاى مردان مرد خراسانى در 
هشت سال دفاع مقدس گواه اين ادعاست. با وجود 
دفاع و جنگ، قطار توســعه و پيشرفت كه با آغاز 
انقلاب راهش را پيدا كرده بود در خراســان بزرگ 

بى وقفه حركت مى كرد...



ماجراهای کتابخانه مرکزی مشهد

افتتاح نمادین یا پایان 23 سال انتظار
خبر

علی محمدزاده   بر اساس اعلام مدیران قرار 
است در چند روز آینده کتابخانه مرکزی مشهد 

افتتاح شود.
شنیدن این خبر مایه خوشحالی تمام کسانی 
است که دغدغه کتاب و کتابخوانی دارند و حتی 
شهروندان عادی هم از اینکه مجموعه ای شکیل 
و بزرگ به زیرساخت های این شهر افزوده شود، 
مسرور شــده اند، اما از آنجایی که در سال های 
اخیر اخبار مشابهی را از قول مدیران مختلف 
اســتان در خصوص این طرح شنیده ایم و قرار 
بوده در موعد مشخصی شــاهد بهره برداری 
از این محل باشــیم و با رســیدن موعد مقرر 
معلوم شــده هنوز کارهای زیــادی مانده که 
باید انجام شود، این بار و در پی اعلام مدیرکل 
کتابخانه های استان مبنی بر افتتاح این محل 
در ایام دهه فجر سال جاری، سری به این طرح 
زدیم تا ببینیم آیا این بار این وعده عملی خواهد 
شد یا خیر؟ اما پیش از بیان مشاهدات خود، به 
صورت خلاصه مــروری بر اتفاقات رخ داده در 

این طرح داریم.

  کلنگ زنی نمادین 
کلنگ آغاز عملیات اجرایی کتابخانه مرکزی 
مشهد سال 74 به زمین زده شد و قرار بود در 
همان دهه 70 به پایان برسد، اما مدت کوتاهی 
پس از مراسم کلنگ زنی بود که مشخص شد 
ایــن طرح هنوز پیمانکار ندارد و2 ســال بعد 
پیمانکار آن معرفی و عملیات اجرایی آن از سال 

77 آغاز شد.
سال ها گذشت و خبری از پایان کار نبود. دهه 
80 هم از راه رسید و ساختمانی نیمه تمام در 
حاشــیه بولوار هفت تیر مشهد نتیجه سال ها 
فعالیت مدیران و مجریان این حوزه بود و وقتی 
انتقادها از تأخیر پیش آمــده بالا گرفت، تازه 
مشخص شد نقص هایی در اجرا و عدم تأمین 

مالی موجب نوعی توقف کار شده است.
چند سال بعد وقتی ساختمان کتابخانه شکل و 
شمایلی داشت و به نظر می رسید کارها رو به 

پایان است، به یکباره با توقف چند ساله کارها 
روبه رو شد. وقتی انتقادها بالا گرفت، معلوم شد 
این طرح ابتدا قرار بوده از محل اعتبارات ملی 
ساخته شود، ولی حدود یک سال پس از آغاز 
کار، این طرح از لیست ملی خارج و در ردیف 
طرح هایی قرار گرفته که باید از محل اعتبارات 
استانی ساخته شود و همین امر موجب تأخیر 

در ساخت شده است.
در همین زمان اعلام شد در 10 سال ابتدایی 
آغاز این طرح اندکی بیشــتر از 300 میلیون 
تومان به آن تخصیص یافته، ولی در سال های 
85 تا 87 اوضاع اندکی بهتر شد و در چند نوبت 
ارقــام قابل توجهی برای تکمیل آن اختصاص 
یافت؛ به نحوی که در مرداد 87 یکی از دست 
اندرکاران طرح اعــلام کرد تاکنون 2 میلیارد 
و400 میلیون تومان پرداخت شده و اگر یک 
میلیارد تومان دیگر باشــد، عملیات ســاخت 

کتابخانه به پایان خواهد رسید.

  تأخیر همراه با تغییر
با تمام این اوصاف و درحالی که تصور می شد با 
تأمین یک میلیارد تومان کار تمام خواهد شد، 
بنا به دلایل معلوم و نامعلومی موضوع به شکل 
دیگری ادامه یافت، چرا که اعلام شد نواقصی 
در اجرا وجــود دارد و ایرادهایی به نمای کار، 
گرفته شد و به یکباره شاهد تخریب بخش هایی 

از این طرح بودیم.
بــا آغاز دهه 90 و تحــولات اقتصادی صورت 
گرفته، به یکباره ارقام اعلامی از سوی متولیان 
برای تکمیل این طرح چند برابر شد و صحبت 
از بیش از 20 میلیارد تومان شد. البته این رقم 
شامل تجهیزات داخلی و تأسیسات هم می شد، 
اما به طور مسلم مشخص بود تأمین همین ارقام 
نشــان از تأخیر چند ساله در افتتاح این محل 

دارد که همین اتفاق هم رخ داد.
در ســال های گذشــته هم بارها شاهد وعده 
مدیران مختلف استانی برای زمان بهره برداری 
از این ســاختمان بودیم، اما هیچ کدامشــان 

محقق نشد و در آخرین اعلام که چند روز پیش 
صورت گرفت، قرار است در ایام دهه فجر امسال 

شاهد بسته شدن پرونده این موضوع باشیم.

  پرسش های بی پاسخ 
بــا تمام این اوصاف و ضمــن قدردانی از همه 
مدیرانی که در تمام این سال ها و به طور خاص 
در یک ســال اخیر اهتمام ویژه ای برای پایان 
این طرح داشتند، به نظر می رسد هنوز هم کار 
به طور کامل به پایان نرســیده و شاید این بار 
هم شاهد افتتاح طرحی باشیم که مدتی بعد 
تعطیل می شود تا کارهای باقیمانده انجام شود.

در بازدیدی که روز گذشــته از این ساختمان 
پیر اما بهره برداری نشده داشتیم، پیش از هر 
چیز مبهوت ســادگی این محل شدیم. به یاد 
داریم سال ها قبل مجریان و طراحان آن مدعی 
بودند ساختمان کتابخانه مرکزی دارای معماری 
خاطره انگیزی برای بازدیدکنندگان خواهد بود، 
اما اکنون هیچ نشــانه ای از معماری خاص و 

خاطره انگیز در طبقات آن نیست.
ساختمان اینجا هم مانند تمام ساختمان های 
معمولی، راه پله ســاده و چند ســالن دارد و 
جز بخش کوچکی از نمای بیرونی ساختمان 
که اندکی متفاوت ســاخته شده، چیزی ندارد 
که بشــود گفت طراحی خاصــی یا معماری 
قابــل توجهی دارد؛ چرا کــه وقتی می گوییم 
قرار اســت معماری خاطره انگیز داشته باشد 
حداقل تصور این اســت که در طراحی داخلی 
شاهد شیوه نوینی در ساخت سازه ها یا اجرای 
دیوارها باشیم یا در نمای بیرونی مثلاً معماری 
و طراحی همچون برخی سازه های خاطره انگیز 
مانند سردر دانشگاه تهران باشد. اما آنچه مسلم 
است هر بیننده ای با ورود به این ساختمان این 
پرسش در ذهنش ایجاد می شود که 23 سال 
انتظار برای چه بوده اســت؟ آیا ساخت چند 
سالن و تعدادی پله باید این همه طول بکشد؟

در روزهــای اخیر گروه هــای مختلفی در این 
ساختمان مشغول کار بودند و هستند تا برای 

افتتاح آماده باشد، اما هنوز خبری از آسانسورها 
و سیســتم های گرمایشی و سرمایشی نیست 
و هرچند تأسیســات مجموعه نصب شده اما 
به طور حتم هنوز روشــن و آزمایش نشده اند 
وهرگونــه احتمالی برای بــروز ایراداتی در آن 

وجود دارد.
از سوی دیگر یکی از اصلی ترین نیازهای اولیه 
چنین اماکنی مســئله ایمنی آن هاســت که 
متأسفانه با توجه به اینکه هنوز کارها به پایان 
نرسیده، بی تردید تأییدیه ایمنی آتش نشانی را 
هــم ندارد و اگر بر حســب اتفاق هم در زمان 
افتتــاح حادثه ای رخ بدهــد، چگونه می توان 
آن را توجیه کرد.چالش دیگر این ســاختمان 
که تقریباً از همان ســال های نخست آغاز این 
طرح مورد نقد بــوده، موضوع نبود پارکینگ 
مناسب برای این ساختمان عظیمی است که 
به ادعای مدیران استانی بزرگ ترین کتابخانه 
کشــور خواهد بود و بی شک با آغاز به کار آن 
و با مراجعه اهالی کتاب به این محل، با مشکل 
دیگری در این محدوده روبه رو خواهیم بود که به 
علت نبود جای پارک خودروها بروز خواهد کرد.

 کلام آخر
آنچه گفته شد تنها بخش کوچکی از مشاهدات 
چند دقیقه ای ما بود و شــاید بررســی فنی 
متخصصان، مشکلات دیگری را نیز نمایان کند 
و شاید افتتاح این مجموعه با شرایط موجود، 
افتتاحی نمادین باشد و همانند آغاز کار طرح، 
دوباره با تعطیلی مقطعی آن روبه رو شــویم تا 
نواقص کار برطرف شــود و شاید هم مدیران 
خواســته اند نوار تأخیرهای صورت گرفته در 
این طرح را قطع کنند و دیگر نگذارند سن این 
ساختمان در حال ساخت بیشتر شود و سرانجام 

به دو دهه انتظار مردم شهر پایان بدهند.
هرچه هســت امیدواریم دهه فجر امســال و 
تاریخی که مدیران اعلام کرده اند پایانی باشد 
برای پایان ماجراهای یک طرح نیمه تمام شهر 

مشهد..

در حوالی امروز2

  چله پر شکوفه
 از فردا انقلاب اسلامی ایران با ورود به 40 سالگی اش رکوردی 
بی نظیــر در تاریخ دنیا ثبت خواهد کرد. رکوردی که خیلی 
از انقلاب های شــکل گرفته در سراسر این کره خاکی حتی 
خوابش را هم ندیدند و نتوانسته اند به آن نزدیک شوند. حالا 
ایران اســلامی در آستانه بلوغ سیاسی، اجتماعی و فرهنگی 
قرار دارد.انقلاب به چهلمین بهار رسیده و در این سال ها هر 
سال ایران اسلامی شــکوفاتر از پیش نمود پیدا کرده است. 
خراسان پهناور در سال های ابتدایی تا به کمرکش چله انقلاب 
ســرزمینی وســیع بود با اقوام و فرهنگ های متعدد که به 
میزان وســعت و بزرگی اش اوایل انقلاب سهمی بسیار بزرگ 
در دفاع از کیان ایرانمان داشــت. آمار و ارقام رشــادت ها و از 
خود گذشتگی های مردان مرد خراسانی در هشت سال دفاع 
مقدس گواه این ادعاست. با وجود دفاع و جنگ، قطار توسعه و 
پیشرفت که با آغاز انقلاب راهش را پیدا کرده بود در خراسان 

بزرگ بی وقفه حرکت می کرد.
جنگ که پایان یافت و ذره ای از خاک ایران به دست متجاوزان 
نیفتاد زمان ســازندگی فرا رسید. خراســان باز هم پیشتاز 
سازندگی بود و حتی سرمنشأ خیر برای سایر استان ها. شتاب 
علمی، فرهنگی، صنعتی، بهداشــتی، کشاورزی و... چندین 
وچند برابر قبل  بالا رفت. خراســان در مســیر توسعه بود و 
هر روز خبری خوش از گوشه و کنار پهناورترین استان کشور 
در آن زمان به گوش می رســید. دست روی هر شاخصی که 
می گذاشــتی اصلاً قابل قیاس با دوران قبل از انقلاب نبود. با 
این حال برای اینکه باز هم مســیر توسعه ادامه دار تر شود و 
حتی کوره ده ها طعم شــیرین وجود انقلاب را بهتر و بیشتر 
بچشند، خراسان سه بخش شد. شمالی، رضوی و جنوبی. رشد 
و توسعه خراســان ها آن قدر قابل توجه و حیرت آور بوده و 
هست که اگر کســی از 40 سال پیش به حال منتقل شود، 
شرایط فعلی در قیاس با گذشــته قطعاً برایش باور نکردنی 
خواهد بود.این ها همه دستاورد انقلابی مردمی و سر برآورده 
از دل ملتی است که در 40 سال گذشته با وجود تهدید های 
متنوع، کشوری را آباد کرده اند که مردم خیلی از کشورهای 
دنیا حسرت به دل آن مانده اند.اکنون در آستانه چله انقلاب، 
همان اراده پولادین روزهای ابتدای انقلابمان را نیازمندیم که با 
شتابی بیشتر و بهتر کشور، سرزمین و استانمان را آباد سازیم.

یادداشت
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قدس  فرماندار تربت حیدریه گفت: در ایام دهه فجر انقلاب اســلامی 75 طرح با 
اعتباری حدود 130 میلیارد تومان به بهره برداری می رســد. علی رستمی روز گذشته 
در نشست خبری تبیین کارنامه 40 ساله انقلاب با حضور اعضای کاروان رسانه انقلاب 
بسیج رسانه خراســان رضوی در تربت حیدریه افزود: از این میزان 90 میلیارد تومان 
اعتبار مربوط به حوزه گازرسانی روستایی و شهرک های صنعتی  و تقویت خط انتقال 
تربت حیدریه به ســمت جنوب است.وی ادامه داد: همچنین 1021 طرح اقتصادی از 

منابع مختلف اشتغال زایی با 28 میلیارد تومان اعتبار افتتاح می شود.
فرماندار تربت حیدریه از ســفر اردکانیان وزیر نیرو برای کلنگ زنی نیروگاه برق به این 
شهرســتان خبر داد و تصریح کرد: از ابتکار سازمان بسیج رسانه خراسان رضوی برای 
پیش بینی حضور کاروان رسانه انقلاب در شهرستان تربت حیدریه همزمان با سالگرد 
پیروزی انقلاب اســلامی قدردانی و تشــکر می کنیم. وی گفت: در ایام دهه فجر باید 
ثمرات و دســتاورد های نظام جمهوری اســلامی به مردم یادآوری شود و روشنگری و 
تبیین دستاورد های نظام ضروری است.صداقت رئیس اداره گاز شهرستان تربت حیدریه 
که دیگر سخنران این نشست بود، با بیان اینکه 95 درصد روستاهای شهرستان تربت 
حیدریه گازرسانی شده است، گفت: تا سال آینده همه روستاهای شهرستان از نعمت 
گاز بهره مند می شوند.رئیس آموزش و پرورش تربت حیدریه نیز گفت:پیش از انقلاب 
اسلامی 5۶ کلاس در مقطع ابتدایی شهری داشتیم، اما اکنون به 320 کلاس افزایش 
یافته اســت.نیرویی تصریح کرد: در دوران پیش از انقلاب در مقطع متوســطه اول 1۶ 
کلاس درس داشــته ایم و امروزه به 19۶ کلاس درس افزایش یافته، همچنین پیش از 
انقلاب اسلامی در مقطع متوسطه دوم ۶0 کلاس درس در این شهرستان بود که اکنون 
به 3۶0 کلاس درس رسیده است.وی تأکید کرد: 100 درصد دانش آموزان زیر پوشش 
تحصیلی هستند و حتی مدارسی با یک دانش آموز در تربت حیدریه داریم و تلاش شده 
که امکانات تحصیل برای تمامی دانش آموزان فراهم شود.در ادامه این نشست فرمانده 
ناحیه مقاومت سپاه شهرستان تربت حیدریه به ساماندهی 8۶ هزار نفر بسیجی از اقشار 

مختلف مردم در این شهرســتان خبر داد و گفت: تشکیل بسیج یکی از دستاورد های 
انقلاب است که مشابه چنین تشــکلی پیش از انقلاب وجود نداشت.سرهنگ پاسدار 
علی نیک یاد به اقدامات بسیج در حوزه های فرهنگی، محرومیت زدایی، خدمت رسانی و 
زیر ساختی اشاره کرد و افزود: در راستای محرومیت زدایی سالانه بیش از 8000 نفر از 
بسیجیان در قالب اردوهای جهادی به مناطق محروم اعزام می شوند.رئیس بسیج رسانه 
خراسان رضوی نیز در این نشست با اشاره به بمباران خبری رسانه های معاند علیه ملت 
و نظام ایران اسلامی گفت: متأسفانه برخی از مدیران قدرت رسانه های داخلی کشور را 
باور ندارند و دشــمن از این خلأ علیه ملت و نظام استفاده می کند.عباس محمدیان با 
بیان اینکه اعتماد مردم به نظام از بستر رسانه های رسمی داخلی محقق می شود، تصریح 
کرد: رسانه ها پل ارتباط بین مردم و مسئولان باشند و اگر رسانه ای از مدیر یا دستگاهی 
نقد سازنده می کند، مسئولان این نقد ها را به عنوان خدمت به نظام و ملت ایران بدانند.

قدس   ابطال مصوبه شورای شهر مشهد در خصوص 
اخذ عوارض از گردشگران خارجی به فرمانداری مشهد 

اعلام شد.
با پیگیری های سازمان میراث فرهنگی، صنایع دستی و 
گردشــگری، ابطال مصوبه شورای اسلامی شهر مشهد، 
در خصوص اخذ عوارض از گردشــگران خارجی ورودی 
به این کلانشــهر، از سوی استانداری خراسان رضوی به 

فرمانداری مشهد اعلام شد.
شورای اسلامی شهر مشهد چندی پیش مصوبه ای را به 
تصویب رسانده بود که بر اســاس آن، مقرر شده بود از 
هر گردشگر خارجی ورودی به مشهد در حوزه سلامت 
و درمان مبلغ 10 یورو یا معــادل آن به عنوان عوارض 

گردشگری دریافت شود.
بلافاصله پس از اعلام خبر این مصوبه، ســازمان میراث 
فرهنگی، صنایع دســتی و گردشگری به عنوان متولی 
اصلــی حوزه ســفر و گردشــگری در کشــور، به این 
موضوع واکنش نشــان داد و در مکاتباتی با مســئولان 
اســتان خراســان رضوی خواســتار ابطال این مصوبه 
شــد.با پیگیری های صورت گرفته از ســوی ســازمان 
میراث فرهنگی، صنایع دســتی و گردشگری ابطال این 
مصوبه شورای شهر مشــهد به فرمانداری مشهد اعلام 
شــده اســت و این موضوع در نامه ای رســمی از سوی 
علیرضا رزم حسینی اســتاندار خراسان رضوی به علی 
اصغر مونســان معاون رئیس جمهوری و رئیس سازمان 

میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری اعلام شد.به 
گزارش میراث آریا، در نامه اســتاندار خراســان رضوی 
خطاب به مونســان آمده اســت: »عطف به نامه شماره 
972100/38900 مــورخ 19 دی ماه 1397 مبنی بر 
تقاضای ابطال مصوبه شــورای اسلامی شهر مشهد که 
مقرر می دارد »از گردشــگران خارجی ورودی به شــهر 
مشــهد در حوزه ســلامت و درمان برای یک بار در هر 
سال شمسی مبلغ 10 یورو یا معادل آن به عنوان عوارض 
گردشگری دریافت گردد« به استحضار می رساند، مراتب 
طی نامه شماره 38/۶7/328۶3 مورخ 2۶ دی ماه 97 به 
فرمانداری محترم مشهد برای ابطال مصوبه مذکور اعلام 
شد. پیشاپیش از بذل توجه حضرت عالی به خطه زرخیز 

خراسان رضوی کمال امتنان را دارم«.
شــایان ذکر است پس از مصوبه شــورای شهر مشهد 
روزنامه قدس در گزارشی با عنوان »گردشگر پذیری یا 
گردشــگر گریزی /شورای شهر هزینه مسافران خارجی 
مشهد را افزایش ندهد« خواستار لغو این مصوبه شده بود.

 فرماندار تربت حیدریه در جمع اعضای کاروان »رسانه انقلاب« بسیج رسانه عنوان کرد

بهره برداری از ۷۵ طرح با اعتبار۱۳۰ میلیارد تومان همزمان با دهه فجر

 در نامه ای به معاون رئیس جمهور

استاندار یک مصوبه شورای شهر مشهد را لغو کرد

مهیار صالحی

خبر
 ۱۸۵ کلاس درس جدید در دهه فجر

 به بهره برداری می رسد
پورحسین: مدیــرکل توسعه و نوســازی و تجهیز مدارس 
خراســان رضوی گفت: همزمان با دهــه فجر، 185 کلاس 
درس جدید در خراســان رضوی به بهره برداری می رســد.

جاســم حســین پور از بهره برداری 34 طرح با 185 کلاس 
درس جدید در دهه فجر انقلاب اسلامی خبر داد و به قدس 
افزود: در این ایام مجموعاً 34 طرح با 185 کلاس و زیربنای 
17500 مترمربــع و هزینه ای افزون بر250 میلیارد ریال به 
بهره برداری خواهد رسید که از این تعداد 10 پروژه از محل 
اعتبارات دولتی، 12 پروژه به صورت 100درصد خیرســاز و 
12پروژه نیز با مشارکت دولت و خیران بوده است.وی افزود: 
از ابتدای ســال 97 تا دهه فجر جمع پروژه های افتتاحی به 
203 پروژه بــا 1049 کلاس و زیربنــای 111هزار و 500 
مترمربع خواهد رســید.مدیرکل توسعه و نوسازی و تجهیز 
مدارس خراسان رضوی همچنین در خصوص استانداردسازی 
تأسیسات گرمایشی مدارس استان نیز گفت: از سال 92 که 
این طرح آغاز شــده تاکنون تأسیســات افزون بر 18 هزار 
کلاس در قالب 2972 فضای آموزشی با 2 میلیون مترمربع 
به سیستم موتورخانه و شوفاژ مجهز شده اند که۶00 کلاس 

مربوط به سال97 است.

 انتخاب یک مشهدی به عنوان 
پژوهشگر جوان برجسته کشور

قدس: یک محقق مشهدی 
به عنوان پژوهشــگر جوان 
انتخاب  کشــور  برجسته 
روحی  »احسان  شد.دکتر 
دانشــیار  گل خطمــی« 
مهندســی  دانشــکده 
دانشــگاه فردوسی مشهد، 
علــوم  گــروه  ســوی  از 
مهندســی فرهنگســت   ان 
اســلامی  جمهوری  علوم 
به عنوان پژوهشــگر  ایران 

جوان برجسته مهندسی مکانیک سال 1397 انتخاب شد.در 
مراسم نکوداشــت پانزدهمین دوره روز مهندسی و تجلیل از 
چهره های برگزیده مهندســی کشور، از وی تقدیر خواهد شد.

برگزاری سی و هفتمین مسابقات 
فرهنگی هنری دانش آموزان ناحیه 7 

قدس: سی و هفتمین مسابقات فرهنگی هنری دانش آموزان 
ناحیه 7 در پردیس ســینمایی ســیمرغ مشــهد در حال 
برگزاری است.کمالی رئیس آموزش و پرورش ناحیه 7 مشهد 
گفت:مســابقات فرهنگی هنری به لحاظ تعداد زیاد شرکت 
کننده و تنوع رشــته ها، گستره وســیعی را در بر می گیرد و 
از چند لحاظ حائز اهمیت اســت؛ نخســت اینکه بهترین و 
مفیدترین شــیوه پر کردن اوقات فراغت دانش آموزان است 
و دیگر اینکه باتوجه به آسیب های اجتماعی که دانش آموزان 
را تهدید می کند، بهترین شیوه مقابله با آسیب هاست.علاوه 
بر آن با تأکید ســند تحول بنیادین بر ساحت های ششگانه 

تربیتی،این مسابقات عرصه ای برای استعدادیابی است.

 ۱7 فیلم با ٤۱ اکران در خراسان شمالی
بجنورد – خبرنگار قدس:مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی 
خراسان شمالی از اکران 17 فیلم منتخب از سی و هفتمین 
جشــنواره فیلم فجر با 41 اجرا در بخش ســودای سیمرغ و 
ســمیرغ پروانه ها در این استان خبر داد. حسین فرخنده در 
نشست خبری اعلام جدول زمانبندی فیلم های جشنواره فیلم 
فجر اظهار کرد: 12 فیلم در بخش سودای سیمرغ و پنج فیلم 
در بخش سیمرغ پروانه در مجموع با 41 سانس در خراسان 
شمالی اکران می شود. وی افزود:فیلم ها از 12 تا 22 بهمن ماه 
هر شب ساعت 18 در سینما گلشن بجنورد برای علاقه مندان 

به هنر هفتم اکران خواهد شد. 

آیت الله علم الهدی در دیدار با موسیقیدانان: 
 موسیقی را  از ابتذال نجات دهید

 من هم کمک می کنم

فارس: نماینده ولی فقیه در خراسان رضوی گفت: صحبت های 
من درباره موســیقی هیچ وقت کامل منتشــر نشده، چرا که 

برخوردها با ما موضع گیرانه است.
آیت الله سید احمد علم الهدی در دیدار با موسیقیدانان و انجمن 
موسیقی خراســان رضوی گفت: اصولاً حضور در محضر شما 
هنرمندان برای من لذتبخش است، چون همنشینی با اهل هنر 
در صفای روح انسان خیلی مؤثر بوده، این گعده ها خیلی خوب 
است، فرمایشاتتان دلنشین، سجع و قافیه دار بوده و همان طور 
که هنرتان در احساس تصرف دارد، صحبت هایتان هم روح نواز 
است.نماینده ولی فقیه در خراسان رضوی افزود: هنر از نظر من 
هم وزن علم است، دو جریان در وجود ماست، یکی عقل و دیگری 
احساس. عقل ما را در مسیر و جاده ای که تشخیص دهد درست 
اســت، قرار می دهد و احساس موتور محرکه حرکت ما در این 
مسیر است.آیت الله علم الهدی با تصریح بر این مطلب که پرورش 
و تربیت فکر و عقل با علم است و پرورش احساس با هنر، اضافه 
کرد: در بین همه اقسام هنر از شعر و ادبیات گرفته تا تئاتر و هنر 
هفتم، هیچ هنری به اندازه موسیقی در احساس مؤثر و صاحب 
نفوذ نیســت.وی ادامه داد: دیدگاه فقهی من درباره موسیقی با 
دیدگاه فقهی امام )ره(، آیت الله خویی و مقام معظم رهبری یکی 
است و معتقدم موسیقی هنر محسوب می شود، اما آنچه حرام 
بوده، ابتذال است.نماینده ولی فقیه در خراسان رضوی با تأکید 
بر این مطلب که من با اصل موسیقی به عنوان یک هنر موافقم و 
مشکلی ندارم، بیان کرد: در اصلِ موسیقی به لحاظ اعتقادی بین 
من و شما تفاوت چندانی نیست، اما مشکل من در بحث اجرای 
موسیقی است.آیت الله علم الهدی تشریح کرد: متأسفانه تجاوز و 
جنایتی که در طول تاریخ به حق موســیقی شده، درباره هیچ 
هنری صورت نگرفته، چراکه هنری اینچنین تأثیرگذار تبدیل 
به ابزاری برای ابتذال شــده و این مربوط به قرن های خیلی دور 
است.وی اظهار کرد: اگر تاریخ اجرا و مصرف موسیقی را بررسی 
کنید، می بینید که کاربرد ابتذال گونه این هنر خیلی بیشتر از 
کاربرد خالص و اصیل آن بوده اســت، چراکه همیشه قدرت در 
دست عیاشان و خوشگذران هایی بوده که موسیقی را وسیله ای 
برای عیاشی های خود کرده بودند.نماینده ولی فقیه در خراسان 
رضوی خاطرنشــان کرد: با پیروزی انقــلاب، امام راحل تلاش 
کردند، این وضعیت موسیقی را بهبود ببخشند، با انقلابی در این 
عرصه، جلوی افراط ها و تفریط ها را درباره موسیقی بگیرند، حتی 
گروه موسیقی با سازهای موسیقی در حضور امام)ره( نواختند 
که این کار واکنش بعضی علمای قم را به دنبال داشت.آیت الله 
علم الهدی با بیان اینکه ما بعد از پیروزی انقلاب خواستیم ابتذال 
را از موسیقی جدا کنیم، به وضعیت نامطلوب کنسرت ها در تهران 
هم اشــاره و اظهار کرد: ما انقلاب کردیم و خیلی از موضوعات 
دگرگون شد، اما متأسفانه با وجود اصراری که امام)ره( بر انقلاب 
در عرصه موسیقی داشتند، در مقام اجرا به دست ابتذال کشیده 
شــد، حالا تصور کنید این ابتذال کنار قبر مطهر امام هشتم در 

مشهد اتفاق بیفتد، چه می شود؟
وی افزود: من حدود 14 سال است که در مشهد هستم، بسنجید 
که در این مدت آموزشــگاه های موســیقی چقدر در این شهر 
توســعه پیدا کرده، من اگر با اصل موسیقی مخالف بودم باید 
جلوی آموزش موســیقی را هم می گرفتم، درباره کنسرت هایی 
هم که در مشهد جلوگیری شد، کنسرت های تهرانی و غیر بومی 
بوده است.نماینده ولی فقیه در خراسان رضوی تصریح کرد: بنده 
قوه مجریه نیستم، حکومت هم دست من نیست، من نماینده 
ولی فقیه در استان هســتم و وظیفه ارشادی و پاسخگویی به 
مقلدان مقام معظم رهبری را در خراســان رضوی دارم، حتی 
رهبری تأکیــد زیادی دارند که ما در عــزل و نصب ها دخالت 
نداشته باشیم.آیت الله علم الهدی گفت: شما اهالی موسیقی کمک 
کنید و موسیقی را از این ذلت نجات دهید، موسیقی امروز وسیله 
ابتذال، شهوترانی و فحشا شده، موسیقی را نجات دهید، من هم 
در این راه به شــما کمک می کنم.وی افزود: اگر بعد از 40 سال 
که از پیروزی انقلاب می گذرد، موســیقی از ابتذال جدا و وارد 
نقش اصلی خود شــود، خواهید دید که جایگاه موسیقیدان ها 
بلندترین جایگاه می شود.نماینده ولی فقیه در خراسان رضوی 
با بیان اینکه آخرین بحثی که درباره موسیقی در شورای فرهنگ 
عمومی استان داشته ایم، منجر به تشکیل کارگروه ویژه ای در این 
زمینه شد، ادامه داد: این کارگروه یک کارگروه جا افتاده و قوی 
متشکل از فقها و اهالی موسیقی به دبیری مدیرکل فرهنگ و 
ارشــاد استان است و قرار شده شرایط را بررسی کنند تا به یک 
جمع بندی خوبی برسیم که هم دغدغه اهالی موسیقی برطرف 
شود و هم این شهر و این اســتان، میدان ابتذال نشود.آیت الله 
علم الهدی به موسیقی زیرزمینی در استان هم اشاره و اظهار کرد: 
عناصری که در موسیقی زیرزمینی فعال هستند آن قدر از آن راه 
درآمد دارند و به آن ابتذال عادت کرده اند که اگر به آن ها بگویید، 
کنسرت در مشهد نه تنها جایز بلکه واجب هم شده، تمایلی به 
آن نشان نمی دهند. نیروهای امنیتی و دستگاه قضایی استان پای 
کار هستند، شما هم اگر می خواهید این عناصر شناسایی شده و 
با آن ها برخورد شود، کمک کنید.وی گفت: من گلایه دارم، در 
این شهر موسیقی آزاد است، حتی در 3 تا از دانشگاه های بزرگ 
این شــهر که من عضو هیئت امنای یکی از آن ها هم هســتم، 
کانون موسیقی وجود دارد، من هم مخالفتی ندارم. اگر به گفته 
خودتان نسل جوان به ســمت دیگری می رود و هرزه می شود، 
شما که اساتید موسیقی هستید و آموزشگاه موسیقی دارید، چرا 
این آموزش ها را ترویج نمی کنید که جوان و نوجوان ما موسیقی 
را در محیط سالم آموزش ببیند؟ چه کسی جلوی این فعالیت 

شما را گرفته است؟
آیت الله علم الهدی اضافه کرد: شما یک حرکتی در موسیقی انجام 
داده و این هنر را از ابتذال جدا کنید. من از شما می خواهم روی 
موســیقی تعصب داشته باشید و نگذارید بیش از این در ابتذال 
باقی بماند؛ البته در این راه ضربه می خورید و خیلی از منافع خود 
را از دست می دهید اما خدمت بزرگی به موسیقی و هنر می کنید.

نماینده ولی فقیه در خراسان رضوی تصریح کرد: انقلاب به گردن 
شــما حق دارد و آن حق این است که موسیقی را از آن حالت 
نفرت مذهبی خارج کرد، جایگاه موسیقی امروز با 70 سال پیش 
قابل مقایسه نیست و این تحولی است که به وسیله انقلاب ایجاد 

شد و در واقع جزو دستاوردهای انقلاب است.
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قاضى ويژه جرائم فضاى مجازى در دادسراى 

مشهد خبر داد
 پيگيرى 2 پرونده بزرگ تخلف هاى 
شركت هاى هرمى در خراسان رضوى 

مهدى توحيدى: معاون توسعه و تجارت سازمان صنعت، معدن 
و تجارت خراســان رضوى با بيان اينكه بايد بين شــركت هاى 
بازاريابى شــبكه اى و شركت هاى هرمى تفاوت قائل شد، گفت: 
شــركت هاى بازاريابى شبكه اى بايد تحت نظارت يك كارگروه 
نظارتى متشكل از دادگسترى، وزارت اطلاعات، نيروى انتظامى 
و ســازمان صنعت و معدن و تجارت فعاليت كنند، در غير اين 

صورت غيرمجاز و از فعاليت آن ها جلوگيرى مى شود.
علــى غفورى مقدم در نشســت خبرى بازاريابى شــبكه اى و 
شركت هاى هرمى و غيرقانونى در جمع خبرنگاران، اظهار داشت: 
شركت هاى بازاريابى شــبكه اى تحت نظارت كارگروه نظارتى 
فعاليت مى كنند، اما بر شركت هاى هرمى هيچ نظارتى صورت 
نمى گيرد. وى گفت: اين در حالى است كه نزديك به سه سال 
است كميته متناظر با اين كارگروه در استان ها تشكيل شده، اما 
شاهد فعاليت و كلاهبردارى شركت هاى هرمى بدون مجوز نيز 
در اين عرصه هستيم. وى به تفاوت شركت هاى بازاريابى شبكه اى 
با شركت هاى هرمى اشاره و بيان كرد: شركت هاى هرمى فعاليت 
غيرقانونى محسوب مى شوند و فاقد مجوز هستند. شركت هاى 
بازاريابى شبكه اى ساز و كار نظارتى دارند، ولى شركت هاى هرمى 

چون غيرمجازند ساز و كار نظارتى ندارند. 
معاون سازمان صنعت، معدن و تجارت خراسان رضوى ادامه داد: 
ماهيت فعاليت شركت هاى بازاريابى شبكه اى عرضه كالا است. 
نپرداختن ماليات، فقدان تراكنش مالى در شبكه هاى رسمى و 
بانكى و فقدان عرضه كالا و صورى بودن نيز از مشــخصه هاى 
شركت هاى هرمى است؛ بنابراين شــهروندان بايد آگاه باشند 

گرفتار اين شبكه ها نشوند. 
وى گفت: فعاليت شركت هاى هرمى 100 درصد غيرقانونى است، 
اما شــركت هاى بازاريابى شبكه اى با دريافت مجوز قانونى و در 
بستر قانون فعاليت مى كنند كه البته ممكن است تخلفاتى داشته 
باشــند كه با نظارت هاى موجود چنين تخلفاتى شناسايى و با 
آن ها برخورد مى شود. به گزارش ايرنا قاضى ويژه جرائم فضاى 
مجازى در دادسراى مشهد نيز در اين نشست، گفت: شركت هاى 
بازاريابى شبكه اى، چاقوى دو لبه هستند كه هم زمينه فعاليت 
قانونى را بــراى افراد ايجاد مى كنند و هم مى توانند غيرمجاز و 

جرم زا باشند. 
محمد مقنى باشى افزود: در شــركت هاى بازاريابى خريد كالا 
منجر به كســب منفعت است، اما در شركت هاى هرمى كسب 
منفعت از طريق عضوگيرى است كه به خروج ارز از كشور منتهى 
مى شود. همه افرادى كه در اين عضوگيرى شريك باشند مجرم 
هستند و قانون مجازات شديدى براى آن ها در نظر گرفته است. 
وى ادامه داد: اگر قرار اســت افراد فعاليت و سرمايه خود را 
در مسير بازاريابى شبكه اى هدايت كنند پيش از هر اقدامى 
بــا مراجعه به ســازمان صنعت، معدن و تجــارت از قانونى 
بودن آن شــركت مطلع و مطمئن شوند. قاضى ويژه جرائم 
فضاى مجازى در دادســراى مشــهد همچنين در خصوص 
برخوردهاى قضايى بــا تخلفات اين حوزه، گفت: برخورد با 
شركت هاى هرمى در خراســان رضوى از سال 1388 طى 
برخورد با اعضاى فعال در شركت گلدكوئست آغاز شد. وى 
ادامه داد: در ســال هاى اخير بــا نظارت هاى صورت گرفته 
موضوعات بيشتر به سمت پيشگيرى از تخلفات شركت هاى 
بازاريابى ســوق يافتــه و تخلفات قضايى كمتر شــده اند. 
مقنى باشى افزود: امروز ديگر شركت هاى هرمى مسير خود 
را به صورت شــفاف نشان نمى دهند و در قالب شركت هاى 
داراى مجوز فعاليت هاى هرمى را انجام مى دهند. هم اينك 
دو پرونده بزرگ در خصوص تخلفات از اين نوع در خراسان 
رضوى در دســت اقدام اســت كه يكى از آن ها در قسمت 
پيشــگيرى پيگيرى مى شــود و پرونده ديگر نيز منتهى به 

صدور كيفرخواست شده است. 
وى ادامــه داد: در يكــى از ايــن پرونده ها شــركتى با 
اساســنامه خدمات بيمه اى تغيير مسير داده و افراد را با 
ترفند رســيدن به ســود بالا در دام انداخته بود.  قاضى 
ويــژه جرائم فضاى مجازى در دادســراى مشــهد گفت: 
برخــى افراد با گول خــوردن در دام اين شــبكه هرمى 
افتاده و بين 300 تا 450 ميليون ريال از طريق دستگاه 
كارتخوان سيار كه مربوط به يك فروشگاه پروتئينى است 
پول به حســاب مديران شركت واريز كرده اند. وى افزود: 
شــهروندان حتماً پيش از ورود به فعاليت در شبكه هاى 
كسب و كار مجازى، از قانونى بودن آن ها مطمئن شوند.
كارشــناس كســب و كارهاى مجازى ســازمان صنعت، 
معدن و تجارت خراسان رضوى نيز در اين نشست گفت: 
تاكنون 29 شركت براى بازاريابى شبكه اى از اين سازمان 
پروانه فعاليت دريافت كرده اند كه در قالب 37 شــعبه در 
شهرســتان هاى اين استان و 17 شعبه در مشهد فعاليت 

دارند. 
مهدى طاحونه بان افزود: پروانه يكى از اين شــركت ها به دليل 
تخلفات مكرر لغو شــد و پروانه يك شركت نيز به دليل تخلف 

عمده در خصوص عدم بازپسگيرى كالا تعليق شده است. 
وى ادامــه داد: تاكنون 36 مورد پرونده تخلف از شــركت هاى 
بازاريابى شــبكه اى شناسايى شده كه اين تخلفات يا در مرحله 
تكميل پرونده هســتند و يا براى رسيدگى به كميته نظارتى 

معرفى شده اند.

رئيس كميسيون حمل و نقل و ترافيك شوراى 
شهرخبر داد

 اصلاح هندسى سه راه خيام، ميدان و 
بزرگراه آزادى پيش از نوروز 98 

قدس: رئيس كميسيون حمل و نقل و ترافيك شوراى شهر گفت: 
نرده هاى ميانى خيابان ها علاوه بر اينكه چهره نازيبايى براى شهر 
ايجاد كرده اند، ســبب شده تا شهروندان براى عبور و مرور نيز با 
مشكل روبه رو باشند و بنابراين جمع آورى آن ها در دستوركار قرار 
گرفته است. مجتبى بهاروند در بازديد از برخى طرح هاى ترافيكى 
و اصلاح هندســى سطح شهر افزود: پيرو همين مسائل تصميم 
گرفته شــده تا اين نرده ها جمع آورى و به جاى آن ها از جداول، 

فضاى سبز و درختچه هاى كوتاه براى جداسازى استفاده شود.
وى از بازدهى مناسب و انعكاس مردمى خوب اين تصميم خبر 
داد و گفت: ســعى حوزه حمل و نقل و ترافيك مديريت شهرى 
بر اين اســت كه جمع آورى نرده ها به مرور زمان در تمام سطح 
شهر انجام شود. رئيس كميسيون حمل و نقل و ترافيك شوراى 
اسلامى شهر مشهد در ادامه به بازديد از طرح هاى اصلاح هندسى 
سه راه خيام ملك آباد، بزرگراه آزادى روبه روى پارك ملت، آيلند 
خيابان آيت االله بهجــت، آيلند ميانى خيابان عبــادى، بزرگراه 
كلانترى، پاركينگ و پايانه آزادى اشاره داشت و در اين خصوص 
تصريح كرد: بسيارى از مسائل و مشكلات ترافيكى شهر با اصلاح 
هندسى معابر قابل حل شــدن بوده و نمونه بارز آن نيز تقاطع 
جانباز-آموزگار است كه مديريت شهرى با كمترين هزينه يكى 
از گره هاى اصلى ترافيك شهر را باز كرد. بهاروند خاطرنشان كرد: 
چندين پروژه اصلاح هندسى در حال اجرا و برخى نيز در دست 
مطالعه و بررسى است؛ اصلاح هندسى معابر سه راه خيام، ميدان 
آزادى و بزرگراه آزادى پيش از نوروز 98 به اتمام خواهد رسيد تا 

بخشى ديگر از مشكلات ترافيكى شهر برطرف شود.
عمليات اجرايى پاركينگ طبقاتى ميدان آزادى آخرين موضوعى 
بود كه رئيس كميســيون حمل و نقل و ترافيك شــوراى شهر 
مشهد در صحبت هاى خود به آن پرداخت و گفت: روند اجرايى 
اين طرح با عقب ماندگى يكماهه روبه رو بوده كه خوشــبختانه 
در حال جبران اســت و اميدواريم در بازه زمانى پيش بينى شده 
به بهره بردارى برسد. بهاروند با بيان اينكه در مسير اجراى طرح 
معارضاتى مشاهده شده است، گفت: خوشبختانه با تعامل مناسب 
اين معارضات برطرف شده و از نظر تخصيص اعتبار نيز هيچ گونه 

مشكلى وجود ندارد و كار با قوت در حال اجراست.

مديرعامل شركت آب و فاضلاب استان:
 خراسان رضوى در سال آينده 

40 درصد كسرى آب دارد
ايسنا: مديرعامــل شــركت آب و 
فاضلاب خراسان رضوى گفت: در 
سال 98 استان با 40 درصد كسرى 
آب مواجه خواهد بود، اما برنامه ما 
اين است كه حدود 20 درصد يعنى 
2500 ليتر بر ثانيه را از طريق اعمال 

برنامه هاى مديريت مصرف و توزيع مديريت كنيم.
حسين اسماعيليان در همايش مديريت مصرف آب و انرژى در 
صنعت هتلدارى و گردشگرى در هتل پارس مشهد، با بيان اينكه 
اگر خراســان رضوى را به 37 بخش و دشت تقسيم كنيم، 34 
محدوده و دشــت در شرايط بحرانى و ممنوعه قرار دارند، عنوان 
كرد: كل اســتان از نظر منابع آبــى در حالت ممنوعه و بحرانى 

قرار دارد.
مديرعامل شــركت آب و فاضلاب خراســان رضوى بيان كرد: 
جمعيت مشــهد بيش از 3 ميليون نفر اســت و ما بيش از يك 
ميليون نفر حاشيه نشين و ساليانه 30 ميليون زائر داريم، در برخى 
زمان ها جمعيت زائر بر ساكن مى چربد و آن زمان پيك مصرف 
آب است.  وى در خصوص وضعيت نياز آبى شهر مشهد، گفت: 
در ســال 1420 جمعيت مشهد از 3.3 به 5 ميليون نفر خواهد 
رسيد و تعداد زائران نيز افزايش خواهد يافت. با اين وضعيت نياز 
آبى شهر مشهد به 396 ميليون مترمكعب يعنى حدود دو برابر 
خواهد رسيد، در حالى كه ما در وضعيت موجود گرفتار هستيم 
و مشهد در شرايط بحرانى قرار دارد. اسماعيليان با اشاره به اينكه 
يكى از مهم ترين منابع تأمين آب مشهد سد دوستى است، تصريح 
كرد: با وجود اين سد، مشكل موقت تأمين آب حل و مهم ترين 
منبع تأمين آب شــرب مشهد شد. اين سد در سال 91 نزديك 
به 61 درصد آب مورد نياز شــرب شهر را تأمين مى كرد. با بروز 
خشكسالى هاى پى در پى و كاهش رواناب ها و حجم سدها اين 
روند از سال 1391 تا 1397 روند كاهشى داشته و در حال حاضر 
از 61 به 21 درصد رسيده است. در حال حاضر مخزن سد 156 
ميليون مترمكعــب آب دارد و 250 ميليون مترمكعب از حجم 
كل سد مرده اســت. مديرعامل شركت آب و فاضلاب خراسان 
رضوى ادامه داد: ايستگاه پمپاژ اضطرارى در پايين سد دوستى نيز 
ساخته ايم كه تنها حدود 40 درصد ظرفيت انتقال را دارد. هرچه 
آب سد كمتر شود، اين مقدار نيز كمتر مى شود كه اكنون كاهش 
يافته است. اگر خشكسالى ادامه داشته باشد، از انتهاى سال امكان 
برداشت آب از سد دوستى فراهم نخواهد شد. 50 درصد ذخيره 
سد دوستى نسبت به گذشته كم شده و ساير سدها نيز وضعيت 
خوبى ندارند و كاهش يافته اند. در حال حاضر بارندگى ما بالاى 
نرمال بوده، اما حجم سدها نسبت به گذشته 50 درصد كاهش 

پيدا كرده است. شرايط سال آينده سخت خواهد بود.
وى عنوان كرد: نياز آبى شــهر مشهد در پيك مصرف 12 
هزار و 500 ليتر بر ثانيه اســت، در حالى كه ما مى توانيم 
7250 ليتر در ثانيه را تأمين كنيم، بنابراين در سال آينده 
40 درصد كســرى آب خواهيم داشــت، اما برنامه ما اين 
اســت كه حدود 20 درصد يعنى 2500 ليتر بر ثانيه را از 
طريق اعمال برنامه هاى مديريت مصرف و توزيع مديريت 
كنيم. تنها راهكار اين اســت كه منابع ساير دستگاه ها و 
كشــاورزى را اجاره و از چاه هاى محدوده شــهر كه قابل 
شرب هســتند، استفاده نماييم، ما به انتقال آب از درياى 

عمان نيز اميد داريم.
اسماعيليان با بيان اينكه چهار درصد آب شرب مشهد در هتل ها 
استفاده مى شود گفت: هتل ها زمانى آب مصرف مى كنند كه پيك 
مصرف آب است. بايد از طريق درست به زائر بفهمانيم كه رفتارش 

بايد متناسب با شرايط استان باشد. 

زاويه تصوير
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مديرعامــل شــركت آب و 
فاضلاب خراسان رضوى گفت: در 
 درصد كسرى 
آب مواجه خواهد بود، اما برنامه ما 
 درصد يعنى 
 ليتر بر ثانيه را از طريق اعمال 

كاهانى مقدم  رئيس ســازمان نظام پزشكى 
مشهد گفت: به لحاظ اهميت بالايى كه سلامت 
عمومى جامعه دارد، با هر گونه تخلف از ســوى 

جامعه پزشكى بشدت برخورد مى شود.
دكترعلى بيرجندى نژاد ديروز با بيان اين مطلب 
در نشست خبرى، افزود: در سال گذشته كمى 
بيش از 550 فقره شكايت از پزشكان ثبت شده 
اســت كه در اين آمار، حدود 40 درصد پزشكان 

محكوم شده اند.
به گفته وى، از ابتداى ســال جارى تا پايان دى 
همچنين 515 مورد شكايت و يك مورد ابطال 
پروانه داشــته ايم كه حداكثر مجازات در حوزه 
انتظامى ماســت. اين در حالى اســت كه روند 
رسيدگى به شكايات در سيستم قضايى طولانى 
بوده و واحد انتظامى نظام پزشكى هم جزئى از 
سيستم قضايى است و رســيدگى به پرونده ها 
ممكن است از چند ماه تا چند سال طول بكشد.

 تكذيب فرار مالياتى پزشكان
وى در خصوص اخبار منتشر شده  مبنى بر اينكه 
97 درصد پزشــكان ماليات پرداخت نمى كنند، 
اظهار داشت: نادرست بودن اين آمار آشكار است؛ 
چراكه تعداد پزشكان فعال ما نصف آمارى است 
كه در خبرها منتشر شده و حدود نيمى از جامعه 
پزشكى در بخش دولتى مشغول فعاليت هستند و 
در اين بخش قبل از آنكه وجه به پزشك پرداخت 
شود، مالياتش كسر مى شود.رئيس سازمان نظام 
پزشكى مشــهد با بيان اينكه اســتفاده يا عدم 
استفاده از كارتخوان، نقشى در محاسبه ماليات 
ندارد، تأكيد كرد: عملكرد مالى جامعه پزشكى 
در مجموع از اكثر صنوف شــفاف تر است، اما در 
هر صنفى ممكن است عده اى باشند كه بخواهند 

قانون را دور بزنند و ما از آن ها دفاع نمى كنيم.
وى گفــت: درعيــن حال تاكنــون درخصوص 
اســتفاده از كارتخوان، الزامى براى هيچ صنفى 
وضع نشده است و اگر چنين الزامى گذاشته شود، 
زيرمجموعه سازمان نظام پزشكى يكى از اقشار 
پيشرو در استفاده از كارتخوان خواهد بود؛ همان 
گونه كه تاكنون براســاس فرمول هايى كه اداره 
مالياتى تعيين كرده، ماليات پرداخت كرده ايم و 

خواهيم كرد.
بيرجندى نژاد در مورد ارتباط بين كارتخوان و 
عدم پرداخت ماليات گفت: كارتخوان ها هرگز 
به عنوان منبع محاســبه و اخذ ماليات ملاك 
عمل قرار نگرفته اند، از طرفى حدود 95 درصد 

همكاران ما با ســازمان هاى 
و  دارند  قــرارداد  بيمه گــر 
بنابراين همــواره ماليات بر 
درآمد آن ها به صورت شفاف 

قابل محاسبه است. 

بلاتكليف  مطب   1600  
زباله هاى عفونى

وى درباره كيفيت نظارت بر 
مطب هاى  عفونى  زباله هاى 
داشــت:  اظهار  خصوصــى 
از  مطــب   1100 حــدود 
مطــب   2700 مجمــوع 

پزشكان عمومى و متخصص فعال در مشهد 
و تمامى مراكز درمانى، قرارداد پسماند دارند 
و بقيه مطب ها هم در حال پايش هســتند و 
تا انتهاى همين مــاه تعيين تكليف خواهند 
شــد. البته در اين ميان تعــدادى مطب هاى 
روان پزشــكان و روان شناسان است كه زباله 

عفونى ندارند.
رئيس ســازمان نظام پزشــكى مشــهد اضافه 
كــرد: تمام نگرانــى ما از پســماند عفونى اين 
اســت كه برخى از بيمارى هاى خاص همچون 
هپاتيــت، اچ. آى. وى و... از ايــن طريــق بــه 
جامعه منتقل شوند، اما مسائل بسيار مهم ترى 

وجود دارند كه تقريباً مغفول 
مانده و حساســيت كسى را 

برنمى انگيزد.
وى افــزود: آخريــن آمار در 
نگران  بيمارى ها  مورد همين 
كننده است؛ چراكه 46 درصد 
بيمارى هــاى عفونى از طريق 
تماس جنســى، حــدود 35 
درصد از طريق ســرنگ هاى 
آلــوده و كمتر از 15 درصد به 
دلايل نامشخص است كه شايد 
درصد كمى از اين رقم مربوط 

به زباله هاى عفونى باشد.
او تأكيد كرد: در عين حال بيشــترين ويروس و 
ميكروب هايى كه ما به آن حساسيم، مثل ويروس 
هپاتيت، ايدز و...، كمتر از يك دقيقه مى توانند در 
معرض هوا دوام بياورند و خيلى ســريع از بين 
مى رونــد؛ البته نمى خواهــم اهميت موضوع را 
كم كنم، اما بايد نســبت به راه هاى ديگر انتقال 

بيمارى ها به جز زباله عفونى هم حساس باشيم.

 برخورد با مدعيان طب اسلامى
دكتر بيرجندى نژاد در ادامه با اشاره به فعاليت 
زيرزمينــى برخى مراكز مداخلــه گر در امور 
پزشــكى، از مردم خواست قبل از مراجعه به 

مراكز درمانى، مجوز آن را بررســى و به هيچ 
عنوان به آگهى هاى پزشــكى منتشر شده در 
فضاى مجازى و حتى در جرايد اعتماد نكنند.

وى تصريح كرد: در حــوزه مداخلاتى كه در 
امور پزشكى توسط افراد مدعى طب اسلامى 
و يا ســنتى صورت مى پذيرد نيز ما بشدت از 
طريق مراجع قضايى با آن مقابله خواهيم كرد 
و شهروندان بايد متوجه باشند كه براى استفاده 
از طب ســنتى، فقط به افرادى كه از سازمان 
نظام پزشكى و يا دانشگاه علوم پزشكى مجوز 

دارند، مراجعه كنند.
رئيس سازمان نظام پزشــكى مشهد با بيان 
اينكه براساس اطلاعات منابع رسمى تاكنون 
500 دســتگاه ليزر درمانى وارد مشهد شده 
است ولى فقط 50 دستگاه در مراكز پزشكى 
مجاز مورد استفاده قرار گرفته اند، افزود: 450 
دستگاه ديگر در مراكز زيرزمينى به كارگيرى 
شــده اســت كه تهديد بزرگى براى سلامت 

شهروندان به شمار مى آيد.

رئيس سازمان نظام پزشكى:

فعاليت 450 دستگاه ليزر درمانى زيرزمينى تهديدى جدى در مشهد است

در سال گذشته كمى 
بيش از 550 فقره 
شكايت از پزشكان 

ثبت شده است كه در 
اين آمار، حدود 40 

درصد پزشكان محكوم 
شده اند

بــرش

مخاطبان گرامى!
در  را  خــود  نظــرات  لطفــاً 
خصوص اين مطلب  به شــماره 

300072305 پيامك كنيد.

مـخــاطـبـان گـرامى! مى توانيد 
را در  عكس ها و سوژه هاى خود 
حوزه هاى شهرى، اجتماعى و ... 

به ايميل زير ارسال نماييد.
 khorasanemrooz@yahoo.com

روز بازار ��ھد
واحدنوع كالا

متوسط قيمت 
در سطح شهر

(تومان)

7,450

36,600

8,200

8,000

3,400

900 گرمى

حلب 5 كيلويى

كيلوگرم

كيلوگرم

كيلوگرم

روغن مايع آفتابگردان

روغن نباتى جامد لادن
برنج پاكستانى باسماتى

برنج هندى1121

شكر

رخ � رخ

مخاطبان عزيز خرسند     يم كه ارتباط د     وسويه با اين رسانه د     ر ارسال سوژه از سوى شما خوانند     گان گرامى به ثمر نشسته است، بنابراين اميد     واريم 
مسئولان د     ستگاه هاى اجرايى با پاسخ خود     ، ما را د     ر اين مسير همراهى كنند     . شما مى توانيد      از طريق سامانه پيامكى 300072305 با ما د     ر تماس باشيد     .

 درخواست ايجاد پل هوايى
شــهردار منطقه! لطفاً درباره ايجاد يك پل 
هوايــى در بلوار كامياب، ابتداى فروشــگاه 
رفاه به آن طرف خيابان كامياب 17بررسى 
ميدانــى بفرماييد با وجود ســه الى چهار 

مدرسه واقعاً مورد نياز است.
915...7868

 تقاضاى بى دليل
به كجا شكايت كنيم؛ پرستارى و خدمات سالمندان مرد بيمارستان ابن سينا از خانواده بيمار 

بى دليل تقاضاى مراقبت از بيمارشان را مى كنند!
901...8953

 چه كسانى سود مى برند
چــرا در جايى كه لازم باشــد مخوف ترين 
باندهــاى تروريســتى را در كمترين زمان 
ممكن متلاشى مى كنند، حالا چطور با چند 
قاچاقچى ساده گوسفند نمى توانند برخورد 
كنند، چه كسانى از اين قضيه سود مى برند؟

915...5753

 تشكر از شركت برق
از شركت برق به خاطر تأمين روشنايى ستون هاى برق جانباز 7 منفرد 4 تشكر مى كنيم.

915...3046

 اعضاى شوراى اسلامى شهر و شهردار مشهد بخوانند
اعضاى شوراى اسلامى شهر و شهردار مشهد. 
يكى از قديمى ترين مجموعه هاى آپارتمانى  
مشهد 600 دستگاه واقع در بلوار ارشاد است 
كه اهالــى آن با كمترين دخل و تصرف در 
ســازه و معمارى بناها و به خصوص فضاى 
سبز آن نسبت به نگهدارى اين فضاى نادر در 
مشهد دقت لازم را انجام داده اند لذا با توجه 
به اينكه اين منطقه به عنوان بوستان عمومى 

مورد استفاده قرار مى گيرد معابر و فضاى سبز آن حال و روز خوشى ندارد و اين نيازمند توجه 
شما مسئولان شهرى است.تا دير نشده اين فضاى كمياب و بكر مشهد را دريابيد. 

910000387

 پاسخ معاونت اجتماعى فرماندهى انتظامى خراسان رضوى به يك پيام
با احترام، ضمن تقدير و تشكر از احساس مسئوليت آن روزنامه وزين در خصوص پيگيرى مسائل 
شهرى و پيشگيرى از آسيب هاى اجتماعى به آگاهى مى رساند در پى درج مطلبى با عنوان «مزاحمت 
مســير دوچرخه سوارى خيابان ســجاد» كه در مورخه 97/10/30 صفحه 3، ستون رخ در رخ آن 
روزنامه وزين به چاپ رسيده، خواهشمند است دستور فرماييد جوابيه پليس راهور استان برابر قانون 

مطبوعات در همان صفحه به چاپ برسد. قبلاً از همكارى صميمانه جنابعالى تشكر مى شود.
متن جوابيه:

با احترام، در پى درج مطلبى با عنوان «مزاحمت مسير دوچرخه سوارى خيابان سجاد» ضمن تشكر 
از احساس مسئوليت شهروندان محترم اعلام مى دارد مراتب به پليس راهور مشهد و ايستگاه مربوطه 
اعلام تا نسبت به اعمال قانون خودروهاى متخلف اقدام و مستندات آن را به اين اداره ارسال نمايند.

چــرا در جايى كه لازم باشــد مخوف ترين 
باندهــاى تروريســتى را در كمترين زمان 
ممكن متلاشى مى كنند، حالا چطور با چند 
قاچاقچى ساده گوسفند نمى توانند برخورد 

شــهردار منطقه! لطفاً درباره ايجاد يك پل 
هوايــى در بلوار كامياب، ابتداى فروشــگاه 
بررسى 
ميدانــى بفرماييد با وجود ســه الى چهار 

اعضاى شوراى اسلامى شهر و شهردار مشهد. 
يكى از قديمى ترين مجموعه هاى آپارتمانى  
 دستگاه واقع در بلوار ارشاد است 
كه اهالــى آن با كمترين دخل و تصرف در 
ســازه و معمارى بناها و به خصوص فضاى 
سبز آن نسبت به نگهدارى اين فضاى نادر در 
مشهد دقت لازم را انجام داده اند لذا با توجه 
به اينكه اين منطقه به عنوان بوستان عمومى 



��ر قدس پيگيرى كرد 

سايه سنگين واگن هاى روسى بر صادرات خراسان رضوى
سعيد كوشــافر  يكــى از مقاصد 
صادراتى خراســان رضوى كشورهاى 
آسيانه ميانه است؛ اين درحالى است كه بخش 
عمده اين محصولات با استفاده از ناوگان ريلى 

راهى اين كشورها مى شود.
اما يكى از مشكلات پيش روى صادركنندگان 
خراسان رضوى اين است كه ريل هاى راه آهن 
اين كشورها بر اساس اســتانداردهاى شوروى 
ســابق طراحى شــده و با ريل هاى كشــورما 
همخوانى ندارد، بنابراين بايد از واگن هاى حمل 
بار روسى اســتفاده كرد. به همين دليل تقريباً 
هميشــه صادركنندگان از كمبود ناوگان بارى 
در راه آهــن گلايه مندند، حال بعضى اوقات كه 
صادرات كمتر است حجم گلايه ها كمتر مى شود 
و وقتى صادرات بيشــتر مى شــود گلايه ها هم 

بيشتر.
در ماه هاى اخير كاهش ارزش ريال در مقابل ساير 
ارزها زمينه را براى صادرات بسيارى از كالاهاى 
توليد كشورمان فراهم كردو صادركنندگان كه 
عرصه را براى رقابت در بازارهاى صادراتى مهيا 
مى ديدند كارشــان را بيشتر كردند و به همين 
دليل با كمبود ناوگان حمل ونقل ريلى مواجه 

شده و حجم گلايه ها بيشتر وبيشتر شد.
اين گلايه ها با وعده وزير راه وشهرسازى مبنى 
بر تأمين واگن مورد نياز صادركنندگان فروكش 
كــرد، اما اين روزهــا دوبــاره اظهاراتى دراين 
خصوص مطرح شده كه البته بسيار ضد و نقيض 

است. 
در حالى رئيس اتحاديه صادركنندگان از مشكل 
تأمين واگن براى صادرات ســخن مى گويد كه 
يك عضو همين اتحاديه از وجود واگن صادراتى 

به اندازه كافى سخن به ميان مى آورد.

 مشكل را رفع مى كنيم
بيش از يك ماه پيش، اواخــر آذرماه، وزير راه 
و شهرسازى گفت: مشكل كمبود واگن مسقف 
براى صادرات در خراســان رضــوى بايد در دو 
هفته آينــده به طور كامل رفع شــود. محمد 
اسلامى ضمن قول مســاعد براى رفع مشكل 
صادركنندگان، اظهار كرد: تمام ظرفيت راه آهن 
بايد براى رفع مشكل واگن مسقف براى صادرات 

خراسان رضوى به كارگرفته شود.
وزير راه و شهرســازى با استقبال از مشاركت 
بخش خصوصى براى تأميــن واگن ادامه داد: 
دركنار راه آهــن، بخش خصوصى نيز مى تواند 
در تأمين واگن به راه آهن كمك كند.اســلامى 
خاطرنشان كرد: خانه صنعت، معدن و تجارت 
اســتان نيز مى تواند با اســتفاده از آيين نامه 
اجرايى تبصره (18) قانون بودجه سال 1396 
كل كشور مشــكل واگن را در دراز مدت حل 

كند.
وى اضافه كرد: براى رفع مشــكل، وزارت راه و 
شهرسازى تمام امكانات لازم را دراختيار استان 

و خانه صنعت،معدن و تجارت مى گذارد.

 صدور يك ميليون و 
919 هزار تن كالا 

درهمين حال رئيس سازمان 
صنعــت، معــدن و تجارت 
خراســان رضوى گفت: در 
هشت ماهه ســال 97، يك 
ميليــون و 919 هــزار تن 
كالا به ارزش1697 ميليون 
دلار از گمركات اســتان به 
كشورهاى هدف صادر شده 

است.
راضيــه عليرضايــى با بيان 

اينكه اين رقم در مقايســه با مدت مشابه سال 
پيش از نظر ارزشى 40درصد رشد داشته است، 
تصريح كرد:بخشى از اقلام عمده وارداتى استان 
در ايــن دوره واگن هاى روبــاز، واگن هاى بارى 
سبك و سنگين غير خودرو، واگن هاى مخزنى 

و همانند غيرخودرو بوده است.

 عقب ماندگى صادراتى 
به دليل كمبود واگن 

در همين حــال، رئيس اتحاديه صادركنندگان 
خراســان رضوى گفت: ما بايد تا پايان سال 3 
ميليارد و 300 ميليون دلار صادرات از اســتان 
انجام دهيم، بخشى از صادرات خود را به دليل 
كمبود واگن از دست داده ايم و بخشى از آن از 

مرز اينچه برون بارگيرى شد.
محمدحسين روشنك در خصوص تأمين واگن 
براى صادرات، بيان كرد: اين مشــكل قدمتى 
18 ســاله دارد و در مقاطعــى با پيگيرى حل 
شده است. وى تأكيد كرد: ما همواره سه فصل 
صادراتى داريم كه شامل يك ماه به آغاز فصل 
ســرما، يك ماه به عيد نوروز و يك ماه مانده به 
كريسمس مى شود، بايد در اين سه نوبت تمام 

توان صادراتى خود را به كار بگيريم.
درحالى اين مقام صنفى از دولت درخواســت 

چندى  كــه  مى كند  واگــن 
پيش ابراز كرده بود«ما شــاهد 
زيرساخت هاى خوبى در بخش 
اما به شرط  صادرات هستيم، 
آنكه دولت به ما كارى نداشته 
باشــد. دولت اصلاً به ما كارى 
نداشــته باشــد بگذارد ما كار 

خودمان را بكنيم».
روشنك با اشاره به اينكه چند 
مى خواهيم  كه  اســت  سالى 
مشكلات واگن حمل كالاهاى 
صادراتــى را حل كنيــم، اما 
تاكنون موفق نشده ايم، اضافه 
كرد: در حال حاضر واگن ايرانى امكان سير در 
آســياى ميانه را ندارد و اين امر نيز به صورت 

برعكس كاملاً مشهود است.
 روشــنك با بيان اينكه هيچ كس در راه آهن 
جمهورى اســلامى ايران نتوانسته اين مشكل 
را حل كند، خاطرنشــان كــرد: اگر 2 ميليارد 
دلار واگن به ما مى رسيد، صادرات ما بيشتر از 
آنچه كه در حال حاضر شاهد هستيم، افزايش 
مى يافت، بايد براى رفع مشــكلات خود از قبل 

چاره جويى مى كرديم.
وى با بيان اينكه يكى ديگر از مشكلات ما اين 
بوده كه راه آهن جمهورى اســلامى با راه آهن 
تركمنستان حساب مالى دارد كه تسويه نشده، 
اضافه كرد: اين امر بهانه اى به دســت راه آهن 
تركمنستان داده كه اشكال بزرگى را در تجارت 

ما به  وجود آورده است.
رئيس اتحاديه صادركنندگان خراســان رضوى 
گفت: مسئله خصوصى ســازى در كشورهاى 
آســياى ميانه و در ايران براى ما دردسر شده، 
يعنى در آن كشورها برخى واگن هاى خود را به 
بخش خصوصى فروخته اند و اين افراد با راه آهن 
جمهورى اسلامى همكارى نمى كنند، از طرفى 
كارمندان بازنشسته راه آهن جمهورى اسلامى 
شركت حمل و نقل تشكيل داده اند كه اين امر 

مشكل گشا نشده است.

 فقط 200 واگن كمبود داريم
همچنين دبيرخانه صنعت، معــدن و تجارت 
خراسان رضوى گفت: ســهم واگن استان 55 
درصد از كل كشور است، در حالى كه تنها 30 
درصد از آن واگن ها به اســتان تعلق مى گيرد، 
اين اختلاف 20 درصدى موجب شده كه امروز 
به 200 واگن براى صادرات كالاهاى در انبارها 

باقى مانده، نياز داشته باشيم.
فيروز ابراهيمى، با اشــاره بــه اينكه 50 درصد 
صادرات استان توسط حمل و نقل ريلى صورت 
مى گيرد و 1/5 درصد از صادرات كل كشور را به 
خود اختصاص مى دهد، افزود: با توجه به اهميت 
بسيار زياد صادرات از طريق حمل و نقل ريلى، 
كمبود واگن سال هاست كه در صادرات استان 

مسئله ساز شده است. 
ابراهيمــى ادامه داد: با توجــه به كم كارى هاى 
برخى و كمبود واگن مســقف روسى، سه ماهه 
طلايى صادرات خود را از دســت داده ايم و اين 
درحالى اســت كه حقوق دولتمردان حتى در 
بدترين شــرايط اقتصادى نيز كاسته نمى شود 
و ايــن فعالان بخش خصوصى هســتند كه با 

مشكلات فراوان دست وپنجه نرم مى كنند.

 مشكلى براى تأمين واگن صادراتى 
نداريم

اظهارات رئيس اتحاديه صادر كنندگان درحالى 
بيان مى شــود كه يك عضو اين اتحاديه اظهار 
مى كنــد: در حال حاضر وضعيــت واگن براى 
صــادرات در حالت نرمالى قرار دارد و مشــكل 

حادى وجود ندارد.
كاظم شــيردل اظهار كرد: ما همــواره نياز به 
واردات واگن هاى روسى داريم و واگن هاى ما در 
مسير كشورهاى سى.  آى. اس نمى توانند سير 
كنند.وى خاطرنشان كرد: در راه آهن كميته اى 
تشكيل شــده كه در خصوص واگن بيشترين 

تصميمات در همين كميته اتخاذ مى شود.
ايــن عضو اتحاديــه صادركنندگان خراســان 
رضوى اضافه كرد: در حــال حاضر مديرعامل 
راه آهن اعلام كردند كه اين سير واگن ايرانى به 
كشورهاى سى.  آى. اس حل شده و ما جزو اين 
كنوانسيون شديم.شيردل با بيان اينكه يكى از 
مشكلات اساسى ما اين بوده كه بايد واگن هاى 
خود را با اســتاندارد اين كشورها تجهيز كنيم، 
تأكيد كرد: بايد به اين امكانات تجهيز شويم تا 

بتوانيم براحتى سير كنيم.
وى اظهار كرد: در حــال حاضر وضعيت واگن 
براى صادرات در حالت نرمالى قرار دارد و مشكل 

حادى وجود ندارد.
مشكل موقتاً حل شده، اما با توجه به اينكه در 
آستانه عيد نوروز قرار داريم، امكان دارد بار ديگر 
دچار مشكل شويم و اعلام كرده ايم به راه آهن كه 

واگن لازم را فراهم كند.

آب و �وا
 پيش بينى افزايش دما

در خراسان رضوى 
قدس: هواشناســى خراســان رضوى اعلام كرد: بررســى 
نقشه هاى آينده نگرى و تصاوير ماهواره نشان  دهنده گذر ابر 
با بارش هاى پراكنده باران و برف بوده و از اواســط امروز روند 

افزايش دماى هوا آغاز كه تا شنبه صبح ادامه خواهد داشت.
كمينه و بيشينه دماى هوا در مشهد نيز براى امروز پنجشنبه 

به ترتيب صفر و 14 درجه سلسيوس پيش  بينى مى شود.

��ر
 جوان مرگ مغزى در مشهد 

جان 7 بيمار را نجات داد
قدس: اعضاى بدن جوان مرگ مغزى 18 ساله مشهدى جان 

هفت بيمار نيازمند عضو را نجات داد. 
در هشتصد و چهل و هفتمين عمل اهداى عضو از اهدا كننده 
مرگ مغزى اين دانشــگاه، بدن مرحوم «على رحم دل» پس 
از تأييــد مرگ مغزى و رضايت خانواده وى در بيمارســتان 

منتصريه مشهد تحت عمل جراحى اهداى عضو قرار گرفت.
براساس اين گزارش كليه هاى اين بيمار مرگ مغزى به يك 
مرد 34 ســاله و يك زن 32 ســاله ساكن مشهد به صورت 
رايگان اهدا و پيوند زده شد.كبد مرحوم رحم دل نيز به يك 

زن 31 ساله ساكن تربت جام پيوند شد.
قلب اين بيمار مرگ مغزى هم به يك زن 62 ســاله ساكن 

روستاى سرغايه از توابع تربت حيدريه اهدا و پيوند زده شد.
همچنين قرنيه هاى اين جوان مــرگ مغزى براى پيوند به 
بيمارستان تخصصى چشم خاتم الانبيا (ص) مشهد و قسمتى 
از پوســت بدن وى نيز به بخش سوختگى بيمارستان امام 

رضا(ع) ارسال شد.

مديرعامل شركت شهرك هاى صنعتى خراسان 
شمالى خبر داد

 انعقاد تفاهمنامه 3 جانبه براى تكميل 
حلقه گمشده خوشه پلاستيك

بجنورد- خبرنگارقدس:مديرعامل شــركت شهرك هاى 
صنعتى خراسان شمالى گفت: به منظور تكميل حلقه گمشده 
زنجيره ارزش خوشــه صنعتى پلاســتيك خراسان شمالى، 

تفاهمنامه سه جانبه اى منعقد شد.
ســياوش وحدت افــزود: اين تفاهمنامه فيمابين شــركت 
شهرك هاى صنعتى استان، خوشه پلاستيك و شركت ايزى 

صنعت است.
وى ادامه داد: ايجاد تخصصى قالبسازى پلاستيك در صنعت 
پلاستيك استان به عنوان حلقه گمشده اين صنعت مى باشد 
كه شركت شهرك هاى صنعتى در جهت رفع اين مشكل گام 

برداشت.
حسينى مديرعامل توسعه خوشه صنعتى پلاستيك خراسان 
شــمالى گفت: همكارى در تهيه و تدوين اســتانداردهاى 
آموزشى مورد نياز واحد قالبسازى، نيازسنجى، برنامه ريزى و 
هماهنگى جهت اجراى دوره هاى آموزش مهارتى مورد نياز از 
جمله اقداماتى است كه خوشه پلاستيك در اين راستا انجام 
مى دهد. وى ادامه داد: ظرفيت سازى در بين ذى نفعان خوشه 
صنعتى پلاستيك اســتان جهت دريافت خدمات تخصصى 
قالبسازى از شركت ايزى صنعت نيز پس از آمادگى كامل اين 

واحد توليدى انجام مى شود.

  انجام موفقيت آميز نخستين عمل 
جراحى خروج تومورمغزى در شيروان

بجنورد- خبرنگارقدس: نخســتين عمل جراحي خروج 
تومور مغزي بيمار 70 ســاله در بيمارستان آيت االله هاشمي 

رفسنجاني شيروان انجام شد.
رئيس بيمارستان آيت االله هاشمي رفسنجاني شيروان با اعلام 
اين خبر گفت: اين عمل جراحي براي نخســتين بار توسط 
پزشــك جراح مغز و اعصاب شــيروانى در اين بيمارستان با 

موفقيت انجام شد.
دكتر سيد حسيني افزود: اين عمل جراحي بيش از 6 ساعت 
به طول انجاميد و خوشــبختانه بيمار در هوشياري كامل و 

تحت مراقبت هاى ويژه قرار دارد.

مديركل امور عشاير خراسان رضوى خبر داد
 نصب دستگاه آب شيرين كن خورشيدى 

براى مناطق عشايرى تا پايان امسال

بردسكن- خبرنگارقدس: مديــركل امور عشاير خراسان 
رضوى از جذب 45 درصد اعتبارات حوزه اشتغال عشاير كشور 
خبر داد. محمد نبوى فر گفت: بر اين اســاس استان خراسان 
رضوى توانست چهار برابر سهميه خودش از اعتبارات سامانه 

كارا را جذب كند.
وى افزود: تاكنون 2500 طرح از طريق ثبت نام در سامانه كارا 
تسهيلات حوزه اشتغال به عشاير استان پرداخت شده است. 

وى اعتبارات حوزه عشــاير خراســان رضوى از چهار رديف 
اعتبــارى را 82 ميليــارد تومان اعلام كرد و گفت: ســهم 

شهرستان بردسكن از اين اعتبارات 6 ميليارد تومان است.
مديركل امور عشاير خراسان رضوى با بيان اينكه 31 درصد 
جمعيت كشور عشاير هستند، گفت: اگر چه عشاير استان با 
7005 خانواده (35 هزار نفر) مى باشــند و به نوعى كمتر از 
يك درصد جمعيت اســتان هستند، ولى 15 درصد گوشت 
قرمز اســتان را تأمين مى كنند كه اين رقم در بردسكن هم 

همين ميزان است. 
وى اظهار داشت: از مجموع بيش از 220 هزار رأس دام سبك 
شهرســتان بردسكن 50 درصد آن در اختيار عشاير هستند. 
نبوى با بيان اينكه عشــاير خراسان رضوى در 13 شهرستان 
استان در 365 محله عشــايرى از 35 طايفه سكونت دارند، 
گفت: 13 درصد جمعيت عشــايرى اســتان در شهرستان 
بردســكن اســتقرار دارند كه به لحاظ وسعت و پراكندگى و 

جمعيت جايگاه اول و دوم استان را دارا مى باشد.
مديركل امور عشــاير خراســان رضوى از افتتاح 6 طرح در 
حوزه عشاير همزمان با 40 سالگى انقلاب در مناطق عشايرى 
اســتان خبرداد و گفت: از اين تعداد چهار طرح آن مختص 
شهرستان بردسكن است كه در يكى از روزهاى دهه مبارك 
فجــر افتتاح و مورد بهره بردارى قرار خواهد گرفت. وى اعلام 
كرد: خوشــبختانه 79 درصد مناطق عشايرى استان از آب 
شرب بهداشــتى سالم و پايدار برخوردار هستند كه شاخص 
برخوردارى مناطق عشايرى بردسكن هم همين عدد است. 
وى با بيان اينكه برخى از مناطق عشــايرى استان منابع آبى 
و يا آب با كيفيتى ندارند، گفت: تأمين آب شرب اين مناطق 
با 13 دستگاه تانكر سيار صورت مى گيرد. وى همچنين اين 
خبر راهم داد كه مناطقى كه مشكل كيفيت آب شرب داشته 
باشند، دستگاه هاى آب شيرين كن خورشيدى نصب مى شود 
كه تا پايان امسال در برخى از مناطق عشاير نشين كه مشكل 
آب دارند، نصب مى شود. نبوى فر مهم ترين مشكلات عشاير 
استان را نداشــتن آب شرب پايدار و راه مناسب در برخى از 
مناطق عشــايرى بيان كرد و گفت: اســتان خراسان رضوى 
2400 كيلومتر راه عشــايرى دارد كه هرســال حداقل دوبار 
مرمت و تيغ زنى مى شوند كه متأسفانه اين حجم راه ها تنها 
با يك دستگاه گريدر كه عمر مفيد آن تمام شده است، انجام 

مى شود.

 پرونده عامل انشعاب آب غيرمجاز به 
130واحد آپارتمانى روى ميز قاضى 

ايرنــا: مدير امــور آب و فاضلاب بينالود گفــت: از ابتداى 
امسال تاكنون 150 مورد انشعاب غيرمجاز آب در سطح اين 

شهرستان شناسايى و جمع آورى شده اند.
على اصغرپاكــروان افزود: مالكان اين انشــعابات به صورت 
مستقيم از شبكه و يا قبل از كنتور به صورت غيرقانونى آب 

برداشت مى كردند.
وى بيشترين تعداد انشعابات غيرمجاز و سرقت آب را مربوط 
به اقامتگاه هاى غيردائم شامل باغ ويلا و رستوران ها ذكر و بيان 
كرد: برخى از متخلفان با صدور اخطار اقدام به عقد قرارداد با 
شركت آب و فاضلاب و خريد انشعاب كرده اند، ولى تعدادى 
ديگر به دليل بى توجهى به اخطارهاى مكرر، به دستگاه قضايى 

معرفى شده و تحت پيگرد قانونى قرار گرفته اند.
مدير امــور آب و فاضلاب بينالود ادامه داد: امســال تاكنون 
در اين شهرســتان 7 ميليارد ريال بابت فروش انشعاب آب 
دريافت شــده و 12 ميليارد ريــال ديگر نيز از طريق مراجع 
قضايى در دست پيگيرى است. وى گفت: يكى از متخلفان از 
طريق اتصال به لوله 100 ميليمترى در شهر شانديز به صورت 
غيرمجاز به 130واحد آپارتمانى آبرسانى مى كرد كه پرونده 

مربوط به دادسرا ارجاع شد.
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تايباد - خبرنگار قدس: اســتاندار خراســان رضوى در 
جلسه شوراى ادارى شهرستان مرزى تايباد گفت: ما نبايد 
فقط چشم به دولت داشته باشيم تا مشكلات كم شود، بلكه 
بايد به سمت خصوصى سازى برويم و سرمايه داران بومى 
شهرســتان مرزى تايباد در اين شهرستان سرمايه گذارى 
كنند تا بيكارى به حداقل برســد، با مشاركت هاى مردمى 

وضعيت اقتصادى ما قطعاً بهبود پيدا مى كند.
عليرضا رزم حســينى سه شنبه شــب گذشته در جلسه 

شــوراى ادارى كه با محوريت اقتصاد مقاومتى و با حضور 
جمعى از مديران كل اســتان، معاونان استاندارى خراسان 
رضوى، ائمه جمعه و جماعات و ســرمايه گذاران شــيعه و 
ســنى و مسئولان ادارات و نهادها در فرماندارى شهرستان 
تايباد برگزار شد، اظهار داشت: همه براى موفقيت طرح هاى 
اقتصاد مقاومتى بايد در كنار هم و دست به دست هم بدهيم 
تا هم اشــتغال ايجاد شده و هم مشكلات مردم رفع گردد. 
استاندار خراسان رضوى اظهار داشت: تايباد داراى ظرفيت 

زيادى در حوزه اقتصادى است و براى هر سرمايه گذارى در 
اين شهر فرش قرمز پهن مى كنيم.

رزم حسينى گفت: در مدل اقتصاد مقاومتى در شهرستان 
مرزى تايباد بايد براى ســرمايه گذارى مردم فراخوان داد و 
منطقه ويژه اقتصادى دوغارون به عنوان معين سرمايه گذارى 
محوريت اقتصاد مقاومتى را بر عهده خواهد دشت و توسعه 
روستاها را شروع مى كند و در اين طرح 41 طرح اقتصادى 
با راه اندازى بيش از 1500 شــغل با اعتبارى افزون بر 987 

ميليارد تومان در مرحله ايجاد قرار خواهد داشت.
همچنين اســتاندار خراسان رضوى ديروز در ادامه سفر دو 
روزه خود به شرقى ترين شهرستان هاى استان در بازديد از 
مرزهاى شهرستان هاى تايباد و خواف با افغانستان، گفت: 
امروز امنيت بســيار خوبى در منطقه حاكم است و ضريب 
امنيت حاكم بر مرزهاى استان در خراسان رضوى بالاست.

عليرضا رزم حسينى افزود: هم جاده دسترسى مرزى شرايط 
خوبــى دارد و هم تجهيزات وامكانات مســتقر در منطقه 
مطلوب اســت، ضمن آنكه مرزبانان و مــرزداران ما اعم از 
فرماندهان و سربازان و افســران از انگيزه و رشادت بالايى 
براى حراست از خاك ميهن برخوردارند. وى اظهار كرد: اين 
حضور مقتدرانه در مرز آن هم با انسان هايى شجاع و دلير 
كه فداكارانه در حفاظت و حراست از مرزهاى اين خاك و 
بوم حضور دارند و امنيت كشور را حفظ مى كنند، بسيار اميد 
بخش است براى آنانى كه مى خواهند در حوزه هاى مختلف 

در داخل كشور خدمت كنند.

استاندار خراسان رضوى در تايباد:
رمز موفقيت در اقتصاد مقاومتى وحدت وهمبستگى است

اگر 2 ميليارد دلار واگن 
به ما مى رسيد، صادرات 
ما بيشتر از آنچه كه در 

حال حاضر شاهد هستيم، 
افزايش مى يافت، بايد 

براى رفع مشكلات 
خود از قبل چاره جويى 

مى كرديم

بــرش
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